
Vážení přátelé,  

v prvé řadě Vám chceme poděkovat za úsilí, které projevujete při podporování školáků v nejchudších 

regionech světa prostřednictvím charitativní organizace Mary’s Meals. Konkrétně Vám patří velké 

díky za podporu dětí z metodistické školy J. J. Robertse v Libérii. Díky Vaší štědrosti se za poslední 

roky povedlo podpořit stovky dětí, které tuto školu navštěvovaly a navštěvují.  

V současnosti se v rámci liberijského programu „Sponzoruj školu“ (Sponzor a School, SAS) odehrávají 

významné změny, o nichž Vás chceme informovat. Měli jsme velké štěstí, že se nám podařilo získat 

dva významné vládní granty, které v této fázi postačují na pokrytí nákladů všech liberijských škol 

zařazených do programu SAS. To se týká i školy J. J. Robertse.  

V důsledku toho jsme se rozhodli (po dobu, kdy budeme mít k dispozici tyto významné granty na 

pokrytí daných výdajů) vyřadit Libérii z programu SAS. Nejde přitom jen o naše rozhodnutí, ale o 

řešení, k nimž nás dovedla rozsáhlá jednání s liberijským ministerstvem školství. A svoje slovo 

v celém rozhodovacím procesu pochopitelně měli i zástupci liberijských škol (a přidružených 

komunit), které byly do programu „Sponzoruj školu“ zařazeny. 

Vzhledem k tomu, že i vy patříte mezi sponzory jedné z liberijských škol, jichž se změny týkají, velmi 

doufáme, že naše rozhodnutí pochopíte a podpoříte. Věřte, že v dané situaci jde o nejlepší řešení, 

které zajistí, že se naše, respektive Vaše pomoc, dostane k co největšímu počtu dětí, které tuto 

pomoc nejvíce potřebují.  

Jaké jsou výchozí parametry dané situace: 

- Naše práce v Libérii se vyvíjela řadu let a zahrnovala stravování žáků v mnoha kombinovaných 

(základních a středních) školách. Hodnocení dopadů naší práce však jednoznačně ukázalo, že 

největší účinek má náš program školního stravování na děti, které navštěvují školky a první 

stupeň základních škol. Pro žáky vyšších tříd neměl program významný dopad. 

- Proto se chceme zaměřit (v souladu s naším globálním přístupem) tam, kde je naše společné 

úsilí nejpotřebnější a dopad největší: na první stupně základních škol a na mateřské školy.  

- Díky vám a podpoře některých vlád máme v současnosti zajištěny finanční prostředky pro 

všechny Liberijské školy zařazené do programu „Sponzoruj školu“ (SAS). 

- To rozhodně neznamená, že přestaneme v Libérii působit. Jen v této zemi přestane fungovat 

program SAS, tedy program přímého sponzoringu ze strany menších dárců. 

- Finanční prostředky získané pro tyto školy (i díky Vaší štědrosti) by musely být použity na naše 

programy všeobecného stravování ve školách, které do programu SAS nejsou zařazeny. Máme 

ovšem za to, že vhodnější by bylo zařadit do programu SAS jinou školu z jiné země (viz další 

strana) a zachovat kontinuitu programu, který se velmi osvědčil.  

- Rovněž to neznamená, že děti na dosud sponzorovaných školách vyšších stupňů zůstanou bez 

jídla. Naše plány byly projednány ve spolupráci s místní samosprávou a představiteli komunity. 

Za léta spolupráce s těmito školami a komunitami se podařilo vybudovat kapacity pro další práci 

a dobré fungování tamních komunit. Proto jsme přesvědčeni, že i zde bude školní stravování 

v nějaké formě dál pokračovat. 

 

  



Naše prosba a Vaše rozhodnutí: 

- Z důvodů, které jsou výše popsány, bychom rádi s Vaším souhlasem přesměrovali cíl peněz, 

které jste na nadcházející školní rok věnovali pro školu J. J. Robertse. 

- Pro kontinuitu programu „Sponzoruj školu“ jsme v tomto konkrétním případě jako 

nejvhodnějšího „nástupce“ liberijské školy J. J. Robertse vytipovali zambijskou školu Kamwaza 

Comm School, která má podobný počet žáků. (Škola J. J. Robertse má aktuálně 250 žáků, školu 

Kamwaza navštěvuje 304 dětí). Budeme nesmírně rádi, pokud byste v dalších letech chtěli 

pokračovat ve sponzorování právě této školy, ale rozhodnutí i v tomto aspektu je pochopitelně 

plně ve Vašich rukou. 

 

Naši práci a financování programů výživy neustále přezkoumáváme a vždy vybíráme nejlepší způsob, 

jak pomoci dětem, které to nejvíce potřebují.  

Pevně doufáme, že nás v této neobvyklé situaci pochopíte a podpoříte naše rozhodnutí.  

 

S díky za pochopení a s přátelským pozdravem, jménem české pobočky Mary’s Meals 

 

 

 

 

 

Ing. Marián Janov 

předseda správní rady Mary’s Meals Česká republika z.s. 

 


